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_____________________________

Draga braćo i sestre, dobar dan i čestitam vam današnji blagdan!

Evanđelje današnje svetkovine uvodi nas u Marijinu kuću da nam pripovijeda o Navještenju (usp.
Lk 1, 26-38). Anđeo Gabriel ovako pozdravlja Djevicu: „Zdravo, milosti puna! Gospodin s tobom!“
(r. 28). Ne zove je po imenu, Marija, nego novim imenom koje ona nije poznavala: milosti puna.
Milosti puna, dakle lišena grijeha, ime je koje joj Bog daje i koje danas slavimo.

Ali zamislimo samo Marijinu začuđenost: tek tada je otkrila svoj pravi identitet. Naime, oslovivši je
tako, Bog joj otkriva njezinu najveću tajnu, koja joj je do tada bila nepoznata. Nešto slično se može
dogoditi i nama. U kojem smislu? U smislu da smo i mi grješnici primili početni dar koji je ispunio
naše živote, dobro veće od svih, primili smo izvornu milost. Mnogo govorimo o istočnome grijehu,
ali i mi smo primili izvornu milost, koje često nismo svjesni.

O čemu je tu riječ? Što je ta izvorna milost? To je ono što smo primili na dan svog krštenja. Zato
nam je dobro toga se spominjati, a i proslaviti! Postavit ću jedno pitanje. Ta milost primljena na
dan krštenja je važna, ali koliki od vas pamte datum svog krštenja, kad su kršteni? Razmislite o
tome. I ako ga niste upamtili, kad se vratite kući pitajte kuma, kumu, tatu ili mamu: „Kad sam
kršten/a?“, jer taj dan je dan velike milosti, novog početka života, izvorne milosti koju mi imamo.
Bog je toga dana sišao u naše živote, postali smo zauvijek njegova ljubljena djeca. Eto naše
izvorne ljepote, kojoj se valja radovati! Danas nas Marija, iznenađena milošću koja ju je učinila
lijepom od prvog trenutka njezina života, navodi da se divimo našoj ljepoti. Možemo je dokučiti
kroz jednu sliku: to je slika bijele krsne haljine. Ta nas haljina podsjeća da ispod zla kojim smo se
godinama kaljali postoji u nama jedno dobro veće od svih onih zala koja su se dogodila.
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Poslušajmo njegov odjek, čujmo Boga kako nam govori: „Sine, kćeri, volim te i uvijek sam s
tobom, ti si mi važan/na, tvoj život je dragocjen“. Kad stvari ne idu onako kako bismo htjeli i kad
smo malodušni, kad klonemo duhom i obuzme nas osjeća beskorisnosti ili krivice, mislimo na to,
na izvornu milost. Bog je s nama, Bog je sa mnom od toga dana. Imajmo to uvijek na umu.

Božja nas riječ danas uči još jednoj važnoj stvari: da čuvanje naše ljepote ima svoju cijenu, traži
borbu. Evanđelje nam, naime, pokazuje hrabrost Marije, koja je rekla „da“ Bogu, koja je izabrala
Božji rizik, a odlomak iz Knjige Postanka, u vezi s istočnim grijehom, govori nam o borbi protiv
napasnika i njegovih iskušenja (usp. Post 3, 15). Ali znamo to i iz iskustva, svi mi: izabrati dobro i
sačuvati dobro koje je u nama iziskuje naš trud. Pomislimo koliko smo ga puta protratili
popuštajući zavodljivostima zla, služeći se podvalama kad nam je to išlo u korist ili čineći nešto što
prlja naša srca; ili također gubeći vrijeme na beskorisne i štetne stvari, odgađajući molitvu, na
primjer, ili govoreći „ne mogu“ onima koji su nas trebali, a mogli smo.

Ali, suočeni sa svim tim, danas imamo radosnu vijest: Marija, jedino bezgrešno ljudsko stvorenje u
povijesti, s nama je u toj borbi, ona je naša sestra i nadasve Majka. A mi, kojima je teško izabrati
dobro, možemo se u nju pouzdati. Povjeravajući se, posvećujući se Majci Božjoj, recimo joj: „Drži
me za ruku, Majko, ti me vodi: s tobom ću imati više snage u borbi protiv zla, s tobom ću ponovno
otkriti svoju izvornu ljepotu“. Povjerimo se Mariji danas, povjeravajmo se Mariji i svakoga dana,
ponavljajući joj: „Marijo, povjeravam ti svoj život, svoju obitelj, svoj rad, povjeravam ti svoje srce i
svoje borbe. Tebi se posvećujem”. Neka nam Bezgrešna pomogne očuvati našu ljepotu od zla.

__________________________

Nakon Angelusa

Draga braćo i sestre!

Pozdravljam sve vas, Rimljane i hodočasnike. Poseban pozdrav članovima Kršćanskog radničkog
pokreta i predstavnicima Rocca di Pape s bakljom kojom će se zapaliti božićna zvijezda
postavljena povrh grada.

Na blagdan Bezgrešne članovi Talijanske katoličke akcije obnavljaju upis. Upućujem pozdrave
vašim biskupijskim i župnim udrugama, potičući sve da s radošću napreduju u službi evanđelja i
Crkve.

Popodne ću poći u Svetu Mariju Veliku (Santa Maria Maggiore), pomoliti se pred slikom Salus
Populi Romani, i odmah potom na Španjolski trg (Piazza di Spagna) kako bih izvršio tradicionalni
čin štovanja i molitve podno kipa Bezgrešne. Molim vas da mi se u duhu pridružite tom činu, koji
izražava sinovsku odanost našoj Majci, čijem zagovoru povjeravamo sveopću želju za mirom,
posebno za napaćenu Ukrajinu, koja mnogo pati. Sjetim se riječi koje je anđeo uputio Djevici:

2



„Bogu ništa nije nemoguće“ (Lk 1, 37). Uz Božju pomoć mir je moguć; razoružanje je moguće. Ali
Bog želi našu dobru volju. Neka nam Majka Božja pomogne obratiti se Božjim naumima.

Svima želim sretan blagdan i dobar adventski hod, svima koji su ovdje: djeci Bezgrešne, danas,
upravo na njihov blagdan! I molim vas, ne zaboravite moliti za mene. Dobar tek i doviđenja!
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